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Protokół nr 45/18 

z posiedzenia Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty, które odbyło się 
w dniu 26 czerwca 2018 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Stargard 

 

 

Rozpoczęcie posiedzenia 8
40

 

Zakończenie posiedzenia 10
30

 

 

 

Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet otworzył 

i prowadził posiedzenie, witając wszystkich obecnych. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik nr 1 do protokołu, oraz Wójt Gminy Stargard Kazimierz Szarżanowicz, Zastępca 

Wójta Jerzy Makowski, Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska. 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Komisji stwierdził, że jest niezbędne quorum 

do prowadzenia prawomocnych obrad. Na stan 4 członków Komisji Socjalno – Porządkowej 

i Oświaty obecnych było 3 członków komisji. 

Nieobecny Radny Janusz Łojko – nieobecność usprawiedliwiona. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczył Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Grabski. 

O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie, otrzymując 

materiały, w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty. 

AD 1. Zatwierdzenie porządku obrad 

Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet odczytał 

zaproponowany porządek posiedzenia i zwrócił się z pytaniem, czy są uwagi do odczytanego 

porządku posiedzenia, który brzmiał następująco:  

1. Zatwierdzenie porządku obrad 

2. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń komisji: 

− protokołu Nr 43/18 z 22 maja 2018 r. 

− protokołu Nr 44/18 z 11 czerwca 2018 r. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 29 czerwca 2018 r. 

4. Sprawy różne 

5. Utrzymanie estetyki i czystości na terenie gminy oraz przegląd obiektów sportowych – 

wyjazd komisji w teren 

Opinia komisji na sesję 
6. Zamknięcie posiedzenia komisji 

W związku z brakiem całego składu komisji, Radni zdecydowali o wycofaniu 

z przedstawionego porządku posiedzenia komisji, punktu 5 tj. Utrzymanie estetyki i czystości 

na terenie gminy oraz przegląd obiektów sportowych – wyjazd komisji w teren i przeniesienie 

tego punktu na kolejne posiedzenie komisji na miesiąc wrzesień, o co też Przewodniczący 

Komisji złoży wniosek do zmiany w porządku obrad sesji.  

Wobec powyższego Przewodniczący poddał pod głosowanie zmieniony porządek 

posiedzenia. 

Komisja Socjalno – Porządkowa i Oświaty jednogłośnie, tj. 3 głosami „za” przyjęła porządek 

posiedzenia w brzmieniu jak niżej: 
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1. Zatwierdzenie porządku obrad 

2. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń komisji: 

− protokołu Nr 43/18 z 22 maja 2018 r. 

− protokołu Nr 44/18 z 11 czerwca 2018 r. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 29 czerwca 2018 r. 

4. Sprawy różne 

5. Zamknięcie posiedzenia komisji 

AD 2. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń komisji 

Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet zaproponował 

przyjęcie protokołu Nr 43/18 z posiedzenia komisji w dniu 22 maja 2018 r. oraz protokołu Nr 

44/18 z posiedzenia komisji w dniu 11 czerwca 2018 r., bez odczytywania. 

Komisja jednogłośnie, tj. 3 głosami „za” przyjęła ww. protokoły bez odczytywania. 

AD 3. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 29 czerwca 

2018 r. 

Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet odczytał 

projekty uchwał przygotowane pod obrady najbliższej sesji, komisja je przeanalizowała, 

wysłuchała uzasadnień i wyjaśnień udzielonych przez wójta, zastępcę wójta oraz skarbnika, 

a następnie zaopiniowała jak niżej: 

− projekt uchwały Nr XLI/281/18, w sprawie uchwalenia „Aktualizacji Programu 

Ochrony Środowiska dla Gminy Stargard na lata 2018-2021 z perspektywą do 2024 r.” 

Odnosząc się do Programu Ochrony Środowiska Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet, 

zwrócił uwagę, że tylko 60 procent gminy jest skanalizowane i w danej perspektywie czasu są 
małe możliwości rozbudowy sieci. 

Natomiast Zastępca Wójta Gminy Jerzy Makowski zwrócił uwagę, iż z roku na rok jest coraz 

mniej usuwanego azbestu. Mniej wniosków w ramach dofinansowania z WFOŚ na demontaż, 
transport i utylizacje. 

Wójt Gminy odnosząc się do kwestii kanalizacji wyjaśnił, iż w miejscowościach gdzie nie 

będzie budowana kanalizacja, nie ma możliwości odmowy przydomowych oczyszczalni 

ścieków. 

Komisja jednogłośnie, tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały Nr XLI/282/18 zmieniającą uchwałę NR VI/33/15 Rady Gminy 

Stargard Szczeciński w sprawie ustanowienia pomnika przyrody 

Zastępca Wójta Gminy wyjaśnił, iż projekt uchwały jest wynikiem zmian w planie urządzenia 

lasu w Nadleśnictwie Kliniska. 

Komisja jednogłośnie, tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały Nr XLI/283/18 w sprawie przyjęcia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard dla terenu działki nr 53/1 obręb 

Klępino 

Wójt Gminy wyjaśnił, iż projekt uchwały dotyczy budynku dawnej biblioteki, gdzie na 

połowie tego budynku było mieszkanie, w planie natomiast było przeznaczenie na cele 

oświatowe, a teraz zmiana na cele mieszkalne. 

Komisja jednogłośnie, tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały Nr XLI/284/18 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości 

Witkowo Drugie 

Komisja jednogłośnie, tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
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− projekt uchwały Nr XLI/285/18 w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 

dotacji dla niepublicznych przedszkoli oraz niepublicznych innych form wychowania 

przedszkolnego prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne na terenie Gminy 

Stargard oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobierania i wykorzystania 

Komisja jednogłośnie, tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały Nr XLI/286/18 w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Stargard oraz przekazania go do 

zaopiniowania organowi regulacyjnemu 

Zastępca Wójta Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że nowy projekt jest sporządzony zgodnie 

z nowymi przepisami ustawy prawo wodne. 

Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet, zwrócił uwagę, że powinna być wpisana kontrola 

prawidłowości przyłączy wodomierzy i budowy przyłączy. 

Natomiast Radna Małgorzata Cieplak zwróciła uwagę, że planowane prace naprawcze nie 

powinny być planowane na dzień przed okresem świątecznym. 

Komisja jednogłośnie, tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały Nr XLI/287/18 w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych, zasad usytuowania miejsc sprzedaży tych napojów na 

terenie gminy Stargard, odstępstw od zakazu spożywania napojów alkoholowych 

w miejscach publicznych na terenie gminy Stargard 

Zastępca Wójta Gminny porównując projekt uchwały z obecnie obowiązującą uchwałą 
powiedział, że jeżeli chodzi o ilość punktów sprzedaży jest jeszcze zapas. 

Komisja jednogłośnie, tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały Nr XLI/288/18 w sprawie zwołania zebrania wiejskiego oraz projekt 

XLI/289/18 w sprawie zwołania zebrania wiejskiego 

Komisja jednogłośnie, tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Nr 

XLI/288/18 w sprawie zwołania zebrania wiejskiego oraz projekt XLI/289/18 w sprawie 

zwołania zebrania wiejskiego. 

− projekt uchwały Nr XLI/290/18 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 

Stargard 

Słowem komentarza Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet, powiedział, iż jest to 

narzucenie i brak decyzyjności rady. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że zgodnie z przepisami ustawy o samorządzie gminnym to radni 

ustalają wynagrodzenie dla wójta, a poziom wynagrodzenia ma być zgodny 

z rozporządzeniem. Teraz rozporządzenie zostało zmienione. 

Natomiast Skarbnik Gminy wyjaśniła, że podstawą wysokości wypłaty wynagrodzenia dla 

wójta jest uchwała Rady Gminy. 

Komisja jednogłośnie, tj. 3 głosami „wstrzymującymi się” wstrzymała się od zaopiniowania 

ww. projektu uchwały. 

− projekt uchwały Nr XLI/291/18 w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r. oraz Nr 

XLI/292/18 w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Stargard na lata 2018 – 2029. 

Skarbnik Gminy omówiła oba projekty uchwał. Skarbnik wyjaśniła planowanie wynagrodzeń 

dla przedszkoli oraz rozliczenie otrzymanej dotacji na ten cel, co przedkłada się na zmiany 

w budżecie. Następnie Skarbnik wyjaśniła, że zmiany w budżecie wiążą się również ze 

zmianami wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard na lata 2018 – 2029. Wyjaśniła, 

że zmiany dotyczą dwóch zadań. „Zagospodarowania plaży w Wierzchlądzie” i „Rozbudowy 
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sieci w miejscowości Ulikowo”. Przy zadaniu w Ulikowie następuje zmniejszenie wartości 

jego limitu i przesunięcie tych niewykorzystanych środków 26 734,00 zł na remonty bieżące, 

natomiast w zadaniu na Wierzchlądzie jego wartość pozostaje ta sama, a następuje zmiana 

w klasyfikacji, na skutek zmiany sposobu finansowania 1 230,00 zł to jest przesunięcie 

w paragrafach ze środków unijnych na środki własne. Ponadto w wieloletniej prognozie 

finansowej zostają uaktualnione dochody i wydatki, bez zmian pozostają przychody, 

rozchody i pozostałe wskaźniki. 

Następnie Skarbnik omówiła pozostałe zmiany w projekcie uchwały w sprawie zmian 

budżetu, wyjaśniając, iż zwiększenie dochodów budżetu wynosi ogółem 84 296,00 zł oraz 

zwiększenie wydatków wynosi ogółem 481 150,10 zł. Kolejno Skarbnik objaśniła zmiany na 

funduszach sołeckich oraz dotacjach dla przedszkoli, które powodują także obowiązek zmian 

załączników do uchwały budżetowej. 

Po omówieniu projektów Komisja jednogłośnie, tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała 

ww. projekty uchwał w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r. oraz w sprawie uchwalenia 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard na lata 2018 – 2029. 

− projekt uchwały Nr XLI/293/18 w sprawie zmiany uchwały dotyczącej podziału Gminy 

Stargard na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych 

wybieranych w każdym okręgu 

Wójt Gminy wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy uwzględnienia w okręgu wyborczym 

nowej ulicy w Grzędzicach. 

Komisja jednogłośnie, tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Następnie po przerwie o godzinie 9.50, Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej 

i Oświaty Jarosław Kornet, wznowił posiedzenie Komisji.  

AD 4. Sprawy różne 

Radny Mariusz Klewin zapytał czy Starostwo odezwało się w sprawie przekazania placu 

w Pęzinie na rzecz gminy. Wójt Gminy odpowiedział, że jest problem ze Starostwem, 

ponieważ chcą przekazać plac z kawałkiem drogi. Chcą poszerzyć pobocze tej drogi tylko na 

długości przekazywanego placu, a nie na odcinku do szkoły. Natomiast Radny Mariusz 

Klewin powiedział, że byłby za tym, aby nie poszerzali tego odcinka, gdzie są już słupki oraz 

znaki, które spełniają swoje zadanie, tylko by właśnie poszerzyli odcinek do szkoły, który 

tego wymaga. Radny poprosił, aby ze względu na czas i plany sołectwa sfinalizować sprawę 
przejęcia tego placu. Wójt Gminy powiedział, że Starosta ma się dzisiaj skontaktować w tej 

sprawie. 

Kolejną sprawą poruszoną przez Radnego Mariusza Klewina, był temat powiększenia 

cmentarza w Pęzinie i potrzeba budowy alejki na nowej części cmentarza. Radny powiedział, 

ze jest potrzeba zrobić wjazdu oraz alejkę na całej długości nowej części. Wójt Gminy 

odpowiedział, że wie, o tym, iż jest taka potrzeba, ale w tym roku nie ma na to pieniędzy. 

Radna Małgorzata Cieplak ponownie zgłosiła do Wójta z prośbę o umieszczenie regulaminu 

korzystania z Wiatek w Witkowie Drugim. 

Kolejno Radny Mariusz Klewin zgłosił brak poręczy przy schodach na ganku w Ośrodku 

Zdrowia w Pęzinie i poprosił o ich montaż. Wójt Gminy odpowiedział, że wyśle tam 

pracownika, by sprawdził jak to wygląda i jak to zrobić. 

Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet zapytał Wójta Gminy, na jakim etapie są sprawy 

kontenerów do szkół w Grzędzicach i w Strachocinie. Odpowiadając Wójt Gminy Kazimierz 

Szarżanowicz powiedział, że w Strachocinie jest zrobiona koncepcja, jest ustalona ilość 
kontenerów i wstępny koszt prawie 1,2 mln zł. Jeżeli chodzi o Grzędzice to jest w trakcie 

przygotowania koncepcji. Jest w kontakcie ze stargardzką firma, która produkuje budynki 
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modułowe w tym dla szkół. Projekt ma być przygotowany na 4 lipca. Wstępnie jest mowa 

o koszcie 4,8 tys. zł za metr takiego budynku, natomiast wstępny koszt 1 metra kontenerów 

takich jak planowane w Strachocinie to 4,1 tys. zł. Jednocześnie Wójt Gminy powiedział, że 

będzie się teraz koncentrować na Grzędzicach, ponieważ jest tam większa potrzeba. 

W kontenerach może być troszkę taniej pod warunkiem, że uda się obniżyć wysokość do 

2,70 m, ponieważ wymagane jest 3 m, a to z kolei wymaga innych konstrukcji. Jeżeli 

zapadnie decyzja aby były to budynki modułowe, firma jest w stanie ruszyć z pracami od 

razu. Jednocześnie Wójt Gminy powiedział, że do września mogą nie skończyć, ale może 

udać się zrobić do końca września. 

Następnie Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet poruszył kwestię budowy drogi 

w Grzędzicach. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że zostało wystosowane z urzędu pismo do SSOM z zapytaniem, co się 
stanie, jeżeli droga zostanie zrobiona na krótszym odcinku, 600 m do pierwszego ronda. 

Odpowiedź SSOM była, że się do tego raczej nie przychylają, ponieważ nie spełni to swojej 

roli zgodnie z założeniem. 

Wójt Gminy powiedział, że w między czasie spotkał się z projektantem i zrobił takie 

założenia, żeby nie robić odcinka A, czyli od ronda w Lipniku do przejazdu kolejowego, tylko 

kawałek ścieżki rowerowej przy tym odcinku. Natomiast zacząć robić odcinek B od przejazdu 

w tym ok. 50 przed przejazdem kolejowym, tak jest w przewidziany ten odcinek. 

Jednocześnie zostaje zmieniony zakres z oszczędnościami typu chodnik po jednej stronie 

drogi, a raczej ciąg pieszo – rowerowy, inna mniejsza kategoria drogi, żeby była mniejsza 

podbudowa. Na pewno musi być zrobiona wymiana wodociągu cementowo-azbestowego. 

Wymianę słupów energetycznych pozostawić po stronie Enei. Inna oszczędność to zaniżony 

krawężnik po stronie gdzie nie będzie chodnika, żeby w przyszłości jak będą pieniądze móc 

go zrobić. Na pewno też trzeba przenieść mur koło Kościoła, ze względu na iż jest to wąski 

odcinek i poczynione wcześniej w tym kierunku kwestie projektowe. Następnie Wójt Gminy 

powiedział, że uważa, iż uda się zaoszczędzić, ale najpierw musi odbyć się przetarg 

i wówczas będzie wiadome, jakie będą oferty. 

Następnie Radni poruszyli temat oświetlenia ulic w Sownie, w Witkowie Drugim oraz 

Pęzinie. 

Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet poprosił Wójta o pomoc w sprawie zgłoszenia do 

Zarządu Dróg Powiatowych uprzątnięcia piasku z drogi przy moście w Poczerninie oraz na 

skrzyżowaniu z drogą gminną. 

Natomiast Radny Mariusz Klewin zgłosił do uprzątnięcia piasku na skrzyżowaniu w Pęzinie 

przy poczcie, który spływa z wodą drogą z kierunku od Ulikowa, a studzienki są pozapychane 

od kilku lat. 

Kolejno Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet zwrócił uwagę w sprawie sprzedaży 

działek gminnych w Strachocinie i zapytał Wójta Gminy o wycenę tych działek 

i jednocześnie przyznał, że według niego cena za metr jest za niska. Następnie zapytał Wójta 

czy gmina nie mogła przygotować tego terenu odpowiednio do sprzedaży poprzez podział 

i zbyć za większą cenę. 

Odpowiadając na postawione pytania Wójt Gminy powiedział, że tego nie wie i musi 

sprawdzić dokumentację i zorientować w sprawie. 

Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet wspomniał o tym, że może sprawę sprzedaży 

działek w Strachocinie, należałoby skierować do kontroli przez Komisję Rewizyjną. 
W następstwie poruszonego tematu wywiązała się dyskusja odnośnie wartości tych działek 

i ceny ich sprzedaży. 
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Kolejno Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Grabski zgłosił, do naprawy przewody 

zasilające mieszkania na budynku po szkole w Barzkowicach, które poodpadały oraz zgłosił 

do usunięcia z tej działki wierzbę, której gałęzie zagrażają linii energetycznej zasilającej 

budynek. 

Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet natomiast zgłosił kwestię zaplanowania 

w następnym budżecie środków na zrobienie podjazdu na cmentarzu w Sownie. 

Odpowiadając Wójt Gminy powiedział, że środki zostaną zaplanowane, ponieważ podjazd 

jest tam potrzebny. 

AD 5. Zamknięcie posiedzenia komisji 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej 

i Oświaty Jarosław Kornet, podziękował wszystkim za udział i zamknął posiedzenie komisji. 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji 

Socjalno – Porządkowej i Oświaty 

Jarosław Kornet 

 

 

 

 

Protokołowała: 

Ewa Misztela 


